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 سبهــا.جامعــة سبهــا /  -كليــة العلــوم مـاجستـيــر في الكيميــاء العضـويـة / 

 جامعــة سبهــا / سبهــا. -بكـالـوريـــس في الكيميــاء / كليــة العلــوم 

  :تعليميةلية العملية واملبرات العالخ 

 ( لسنة الأولى1العامة )الكيمياء  علوم الطبيةلل مقررات الكيمياء لمرحلة التعليم الثانويتدريس جميع  .1

 -العضوية و الحيوية الكيمياء  - المختبرات الطبية لسنة الثانيةالكيمياء ( و 2العامة )الكيمياء  -

-2003من الصناعية لسنة الثالثة شهادة لمدة ثلاثة سنوات في الفترة الكيمياء  -التحليلية الكيمياء 

وكان للعطاء معنى ولتعايش أثر,  حيث ألتزمت في جميع المراحل بأستكمال المنهج. ف. 2009

الإقناع تذكر أمام  ممتزجة بصدق وعنفوان تلك المرحلة العمرية. ومقدار الخبرة التي اتكسبتها لا

 الأساسي للمرحلة التعليمية.يز بما يضمن النجاح والتم

 ف. 2011-2009جامعــة سبهــا بسبهــا من الفترة  -تدريس الكيمياء العضوية كليــة العلــوم  .2

 ف. 2011-2009جامعــة سبهــا بسبهــا من الفترة  -تدريس الكيمياء العامــة كليــة الهندسة  .3

لنهاية الفصل  23/4ـة سبهــا بسبهــا من جامعـ -تدريس الكيمياء الفيــزيائيــة كليــة الهندسة  .4

 ف. 2011الدراسي لعام 

جامعــة سبهــا بسبهــا من  -تدريس الكيمياء العضوية لطلبة علم الحيوان والنبات بكليــة العلــوم  .5

 ف لمدة سنة و نصف. 2017-2015الفترة 

 ف. 2017-2015ن الفترة جامعــة سبهــا بسبهــا م -تدريس الكيمياء الحيــوية كليــة العلــوم  .6



 

  الاهتمامات والإنجازات: 

 ة:ــميـالدورات التعليمية والموتمرات العل

 . 2009 لجامعة الجبل الغربي/غريان مشاركة في المؤتمر الوطني الثالث للعلوم الأساسية

 .2006 لجامعة سبهــا / سبهــاحضور ومشاركة في المؤتمر  الكيمياء الأول 

 .2005 لجامعة سبهــا / سبهــاحضور المؤتمر الوطني الثالث للتقنيات الحيوية 

 المنشورات العلـميــة:
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  المهارات:  

 .مهارات أستخدام الحاسب الألي 

  التكيف التام للعمل ضمن فريق عمل جماعي ) للجان المراجعة في قسم الحاسوب وقسم علم القدرة على

 . د. حسين الجدي( –أ.د. حمدي أسماعيل  -أ.د. ناجي لجى  -الأرض مع كل من أ. الشافغي 

 .القدرة على التكيف التام للعمل تحت ضغط عمل 

  المهارات اللغوية: 

 .اللغة العربية 

 الهوايات:

  والمطالعة.القراءة 

 .قراءة الأرقام 

 

 

 



 

(Curriculum Vitae) 

 Personal data: 

Name: Salma volcano Khalifa Abdullah 

Date of birth: 31/12/1979. (Al-gdahia) 

Title: Department of Chemistry / Faculty of Science / University of Sabha Sebha / Libya. 

E-mail: salma.abdullah1979@Gmal.com 

 Education: 

Master of Organic Chemistry / Faculty of Science - University of Sabha / Sabha. 

Bachelor of Chemistry / Faculty of Science - University of Sabha / Sabha. 

 Practical scientific and educational experiences: 

1. general chemistry (1) for the first year - and general chemistry (2) for the second year - 

organic and biological chemistry - analytical chemistry - industrial chemistry for the third 

year Certificate for three years from 2003-2009. Where I committed myself at all stages 

to complete the curriculum. The tender had meaning and to coexist with the effect, 

blended with the truth and violence of that age. And the amount of experience gained is 

not mentioned before persuasion to ensure the success and excellence of the basic 

stage of education. 

2. Teaching Organic Chemistry Faculty of Science - University of Sabha in the period 

2009-2011. 

3. Teaching chemistry, Faculty of Engineering, University of Sabha, from 2009-2011. 

4. Teaching Physical Chemistry, Faculty of Engineering, University of Sabha, from 23/4 to 

the end of the semester 2011. 

5.  Teaching organic chemistry to the students of Zoology and Plant Sciences at the 

Faculty of Science - University of Sabha in the period 2015-2017 for one and a half 

years. 

6.  Teaching Biochemistry, Faculty of Science, University of Sabha, from 2015-2017. 



 Interests & Achievements: 

Educational courses and conferences: 

 Participation in the Third National Conference of Basic Sciences of Western Mountain 

University / Gharyan 2009. 

 Attendance and participation in the first chemistry conference of the University of Sabha 

/ Sabha 2006. 

 Attendance of the Third National Conference on Biotechnology, University of Sabha / 

Sabha 2005. 

Scientific Publications: 

 Lead and Environment Journal of Petroleum and Mining Engineering (JPME) Egypt 9 (1) 

2006 ISSN1110-6506 

  Skills: 

 Computer skills. 

  The ability to adapt fully to work within a group work team (for the review committees in 

the Department Computer and the Department of Earth Science with A. Shafghi - Prof. 

Naji Laji - Prof. Hamdi Ismail - Dr. Hussein Al Jedi). 

 Ability to fully adapt to work under working pressure. 

 language skills: 

  Arabic language. 

Hobbies: 

 Reading and perusing. 

 Reading numbers. 

 


